
 
 
 

 
 
 
 
 

Memo  
 

Aan : Gemeenteraden regio FoodValley 
Van : Regiocommissie FoodValley 
Datum : 23 januari 2019 
Onderwerp : Advies bij Kaderbrief 
   

 
 
1. Inleiding 
De raden en het regiobestuur hebben met elkaar afgesproken dat er ieder jaar voor 15 januari 
een kaderbrief aan de raden wordt aangeboden door het regiobestuur. Deze kaderbrief geeft 
input voor de eerstvolgende begroting, in dit geval 2020-2023. Als regiocommissie willen wij 
graag een aantal zaken voor u uitlichten bij de kaderbrief. 
 
2. Belangrijkste onderwerpen  
De begroting van de regio betreft een klein deel van de regionale activiteiten. Uit de 
inwonersbijdrage die de gemeenten betalen worden het regiokantoor (personeel), 
lobbyactiviteiten, regionale bijeenkomsten en delegaties, gezamenlijke communicatie, het 
mobiliteitsfonds en de valleihopper bekostigd. De verwachting is dat de kosten voor deze 
laatste, de valleihopper, in 2020 gaan stijgen (3,5% voor personeel/cao en 2% prijsindexering). 
Het regiobestuur is voornemers om de inwonersbijdrage hiervoor niet te verhogen. 
 
Aangezien er meer in de regio plaatsvindt, wil het bestuur graag laten zien wat er in de 
werkprogramma’s (met onderwijs, ondernemers en andere overheden) gebeurt. Het betreft dit 
keer een beleidsarme beschrijving, omdat het bestuur in afwachting is van een aantal 
ontwikkelingen. Het gaat hier om: het vernieuwen van de Strategische Agenda, de 
Investeringsagenda van de provincie Gelderland (versterken van kennisecosysteem en 
vestigingsklimaat) en de Regiodeal met het Rijk (€20 miljoen voor transitie van de agrarische 
sector, voedsel en gezondheid en versterken kennisecosysteem). Desalniettemin wordt 
ingegaan op een aantal ontwikkelingen. Hieronder wordt kort een aantal zaken uitgelicht. 
 
Internationale optredens en lobby 
Uitgangspunt is vooral binnen Europa te blijven als het gaat om actieve lobby. Hierin wordt 
voornamelijk samenwerking gezocht met regio’s in Denemarken en Zweden. Als het gaat om 
interesse uit andere gebieden wordt er gezien de capaciteit gewogen welke bezoeken de 
aandacht krijgen. 
 
Nieuwe onderwerpen 
Uit de uitvoeringsagenda wordt de komende jaren invulling gegeven aan circulaire economie, 
de ontwikkeling van het WFC en de doorontwikkeling van de innovatiemonitor. 
 
Valleihopper 
De verwachting is dat in deze periode de onderhandelingen voor vervoer gaan beginnen, omdat 
contracten aflopen. Er wordt aangegeven dat de provincie de financiering gaat afbouwen (bij 
Wmo vervoer). De verwachting is dat dit een hogere bijdrage van de gemeenten gaat vragen. 
 
Werkprogramma’s 
De werkprogramma’s lopen via eigen gemeentelijke begrotingen (bijdrage per gemeente staat 
op p. 21). Hieronder een korte beschrijving van de thema’s, zoals die in de kaderbrief worden 
genoemd: 

 Economie: de regio groeit (vooral bouw, logistiek en food). Dit leidt tot een hogere 
uitgifte van bedrijventerreinen. De regio wil in 2020 inzetten op: monitoring van 
vraag/aanbod en de verbinding tussen kennis (universitair-HBO) en maak (HBO-MBO). 

 Werkgelegenheid: er ontstaat krapte op de arbeidsmarkt. De regio wil inzetten op het 
aantrekken van talenten en een inclusieve arbeidsmarkt. 

 Voedsel- en eiwittransitie: Dit programma staat in het teken van duurzaam en gezond 
voedsel (produceren). Het programma eiwittransitie wordt losgemaakt van de 
voedseltransitie en krijgt een eigen portefeuille en programmamanager (0,5 fte).  
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 Circulaire economie: er worden living labs opgestart in de sectoren agro & food, bouw, 
industrie, transport & logistiek en ICT. Eerste stap is om de grondstoffenstroom 
(digitaal) in beeld te brengen. 

 Wonen: instroom van de randstad hebben we in de regio mee te maken. Er gaat 
aandacht naar de uitwerking van de woonagenda 2.0 (uit 2018) en de vastgoedmonitor. 

 Ruimtelijke Ontwikkeling: aandachtspunt is een vitaal platteland. Hier gaat het o.a. om 
luchtkwaliteit, duurzame energie, biodiversiteit, asbestsanering en innovatie in de 
primaire sector. 

 Mobiliteit: de Bereikbaarheidsagenda is net opgesteld. Vanuit deze uitgangspunten 
wordt er ingezet op ontwikkeling van een regionaal fietsnetwerk en goede verbindingen 
met openbaar vervoer. Daarnaast wordt voor dit thema ingezet op lobby.  

 Energie: de regio ziet vooral een rol m.b.t. communicatie en een gezamenlijk 
energieloket, zodat zij op initiatieven kan inspelen. 

 
3. Aandachtspunten vanuit de regiocommissie 
Tijdens de vergadering van de regiocommissie 23 januari jl. is een aantal indrukken m.b.t. de 
kaderbrief gewisseld. Wij willen deze indrukken graag met u delen, wellicht ondersteunen deze 
bij de behandeling in uw eigen raad. 
 
Ten eerste is er stilgestaan bij de gewenste breedte en focus van de samenwerking in de regio 
FoodValley. De vraag kwam op tafel of onderwerpen als de Valleihopper en de energietransitie 
thuishoren in deze ‘food’ samenwerking. Wellicht is het meer gewenst om bepaalde opgaven 
die op gemeenten afkomen, zoals de energietransitie, op een andere manier op te pakken. Het 
is aan de raden om te kijken welke elementen zij hierin wel en niet wenselijk vinden. De 
regiocommissie adviseert u in uw raad bij deze vraag stil te staan. 
 
Ten tweede zijn er komend jaar grote ontwikkelingen voor de regio. De regiocommissie 
adviseert u het proces rond de Regiodeal en Strategische Agenda met belangstelling te volgen 
en stil te staan bij vragen als: Wat wordt de invloed van deze ontwikkelingen op de regio? 
Het is duidelijk dat de regiodeal financiële gevolgen gaat hebben voor de gemeenten, gezien de 
cofinanciering. Hoe groot deze bijdrage wordt, is op dit moment nog niet bekend, maar het is 
goed hier wel bewust van te zijn als gemeenten.  
 
4. Tot slot 
Wij wensen u veel succes bij de behandeling van de Kaderbrief en begroting in uw eigen raad. 
 
 
 


